

REFERAT FRA KORSØR BYMIDTEGRUPPES MØDE NR. 3 AFHOLDT DEN 26. AUGUST 2022 KL. 8:00 – 10:00 PÅ KORSØR RÅDHUS, CASPAR BRANDS PLADS, KORSØR (MØDELOKALE A, kælderens)

Inviterede deltagere:

- SK, udpeget af Byrådet: Britta Huntley (A), Poul Bek-Pedersen (B)
 - Erhvervsgruppen: Kim Hansen, Jacob Stryhn, ~~Jesper Søberg~~
 - Korsør Bykontor: ~~Per Halkjær~~ *
 - Korsør Lokalråd: Nina Ottesen
 - Korsør Turistråd: Jørn-Ole Didriksen
 - Korsør Bevaringsforening: Jane Kjølbye
 - Handicaprådet: Irene Jensen
 - Ældrerådet: Sonja Petersson
 - Kulturlivet (ny): Henrik Broch-Lips
-
- SK, Center for Teknik og Miljø: landskabsarkitekt, Entreprenørservice, Anne Marie Lind (gæst)
-
- SK, Center for Teknik og Miljø: afdelingsleder, Natur, Vej og Trafik, ~~Bø Gabe~~
 - SK, Center for Teknik og Miljø: afdelingsleder, Entreprenørservice, ~~Peter Jøhansen~~
 - SK, Center for Teknik og Miljø: byplanarkitekt, Ole Lund Sørensen (ref.)

*) Korsør Bykontors bestyrelse består af repræsentanter for lokalråd, turistråd og erhvervsforening, der alle er repræsenteret i bymidtegruppen, hvorfor det ikke er nødvendigt med en særskilt repræsentant fra Korsør Bykontor.

1. Godkendelse af referat (fast punkt)

Ad. 1

Godkendt.

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt)

Bemærkninger til dagsorden.

Ad. 2

Godkendt.

3. TEMA: Bymidtegruppens vision (genoptaget)

På forrige møde, pkt. 3, drøftede bymidtegruppen forskellige emner i forhold til visionen for det samlede arbejde.

Et af punkterne var gruppens sammensætning, hvor der blev talt om, hvor vidt kulturlivet skal være repræsenteret. Britta har, som det blev aftalt på mødet, talt med Karen Sieling fra Kulturrådet og efterfølgende inviteret Henrik Broch-Lips fra Kongegården. Henrik får mulighed for en kort præsentation af sig selv.

En anden konkret handling, der blev aftalt på forrige møde, er en kortlægning af de aktuelle projekter og planer, som bymidtegruppen bør forholde sig til i sine drøftelser. Ole medbringer, som lovet, et stort luftfoto-kort, hvor man kan plotte emner ind, og Jacob bidrager – som aftalt sidst – med et første overblik over aktuelle indsatser.

Gruppen drøftede også midler fra tilgængeligheds-puljen. Ole orienterer.

4. Kommunikation

Bymidtegruppen drøftede sidste gang, om der kan formidles mere af gruppens arbejde via sociale medier. Denne gang er snakken ophøjet til et særskilt dagsordenspunkt.

5. Solens Plads – nye tiltag (genoptaget)

Gruppen genoptager dialogen om den kommende udvikling af Solens Plads. Anne Marie Lind fra Entreprenørservice deltager i mødet og orienterer om, hvad der er blevet gjort, og hvad der mangler, herunder bænke, beplantning og container.

Ad. 3

Henrik præsenterede sig selv. Han er kunsthistoriker og journalist og i dag leder af Kunsthal Kongegården. Derefter en præsentationsrunde.

Udsat til næste gang, da Jacob ikke deltog i dagens møde, og han havde en væsentlig rolle.

Ad. 4

Britta stillede spørgsmålet, hvis vi skal kommunikere bedre og mere ud – hvordan gør vi så? Gruppen blev enige om et fremtidigt selvstændigt punkt 'hvad skal vi kommunikere ud denne gang'. Det vil være i stil med det tidligere punkt 'den gode historie'. Ole understregede, at Slagelse Kommune kun kan yde begrænset bistand til kommunikation. Der var enighed om, at kommunikationen i høj grad skal ske via gruppens egne medlemmer. Nina meddelte i den forbindelse, at lokalrådet har bymidtegruppen som et fast punkt på dagsordenen. Lokalrådets referater bliver lagt ud på Facebook, med link til bymidtegruppens seneste referat.

Ad. 5

Anne-Marie: Containeren er nu flyttet. Afventer beslutning, om den skal tilbage igen. Har vi brug for den på Solens Plads? Bymidtegruppen traf beslutning om, at den flyttes til skaterparken. Anne-Marie delte en skitse og projektoversigt ud og gennemgik materialet: Hegn, bøje, cirkler på asfalt, plantekummer, plantebed i stedet for grus, solsejl og skøjtebane. Jørn-Ole: Vi skal stadig kunne stille en

Der mangler en endelig beslutning om, at *gruspladsen* omdannes til et grønt areal – og Anne Marie vil redegøre for, om det både kan være grønt (græsser) og stadig anvendes til opstilling af scenevogn.

Der skal også tages endelig beslutning, om ønsket til en *skøjtebane* stadig skal fastholdes (det vil i så fald kræve investeringer, der pt. ikke er budgetlagt).

6. Nyt fra medlemmerne (fast punkt)

De enkelte medlemmer orienterer om nyt fra de respektive råd og foreninger.

7. Nyt fra Slagelse Kommune (fast punkt)

Kommunens administrative repræsentanter orienterer om relevante nyheder fra Slagelse Kommune.

8. Rejsebeskrivelse – til orientering

Borgmesteren og planafdelingen modtog en rejsebeskrivelse fra en cykelturist, Jacob Frank Hansen. Han skildrer sine både positive og negative oplevelser på turen gennem kommunen... herunder Korsør. Det blev aftalt, at gruppen får rejsebeskrivelsen til orientering og eventuel inspiration. Rejsebeskrivelsen er vedhæftet denne dagsorden som bilag.

9. Eventuelt (fast punkt)

10. Næste møde

Vi aftaler møder for resten af året.

scene op – f.eks. på græsarmering. Anne-Marie mener, at græsarmering er vanskeligt at få pænt, fordi der er for lidt jord i men undersøger det nærmere. Enighed om bøjen. Enighed om dekoration på asfalt – gerne med noget, der inspirerer til bevægelse... men stadig æstetisk. Nina: Kan man lave petanquebane med enkle midler, f.eks. en ramme, der kan fjernes – Anne-Marie undersøger mulighederne. Solsejl er ikke til debat, fordi der er tale om erstatning af det, der tidligere gik i stykker.

[Efterfølgende har byrådet besluttet et fuldt anlægsstop resten af året. Det forventes at få den konsekvens, at det resterende budget på Solens Plads inddrages, og at der i hvert fald i 2022 ikke kan igangsættes og udføres yderligere arbejder].

Ad. 6

Jørn-Ole: Har deltaget i den fjerde workshop om udnyttelse af Halsskov Færgehavn. Han oplevede ikke mødet positivt. Få deltager. Nina: Hun havde fået en overlevering fra en anden deltager ved workshoppen, og havde derfra fået indtryk af, at der fra kommunens side var et ønske om at inddrage borgerne tidligt i en proces om udarbejdelse af projekt for Færgehavnen. Projektet forventes udarbejdet i løbet af det næste år. Nina meddelte i øvrigt, at hun fandt det uheldigt, at kommunen indkalder til workshop i uge 34, hvor der traditionelt er Maritim Kulturuge, hvor byens borgere og frivillige deltager i flere arrangementer hver dag og aften. Det lader til, at der mangler en fælles tovholder.

Irene: Tilgængelighedspuljen indeholder 200.000 kr. F.eks. mangler toiletter og der mangler p-pladser. Nina: Bakker helt op om behovet for handicap-parkeringspladser. Ole: Tilgængelighedspuljen ligger i Entreprenørservice, der efterspørger en aftalt fælles besigtigelsestur i byen. Irene oplyser, at det er hende, der er kontaktperson for Korsør, hvilket Ole orienterer Entreprenørservice om.

Jane: Får spørgsmål om byggeriet på Algade. Har spurgt Center for Miljø, Plan og Teknik. Er uforstående over for, at det tager så lang tid at lave en lokalplan. Henrik: Tænke i helhed for hele Algade – trafikken er et problem i den smalle gade. Irene: Vigtigt med et godt samarbejde med dem, der skal bygge.

Nina: I forlængelse af en kort drøftelse om trafik, nævnte Nina, at Lokalrådet fortsat har fokus på trafikken gennem Korsør, og det vil forventeligt komme til at påvirke trafikken, når malerkabinen på Flådestationen står færdig, idet den skal bruges til at male/lakere Forsvarets køretøjer, både tunge og lettere køretøjer. Problemet er, at køretøjerne enten skal gennem Havnegade, der i forvejen er smal og trafikeret, og der i øvrigt kører skolebørn eller gennem Grevsensgade, hvor der ligger en vuggestue. Derudover nævnte Nina, at Flådestationen står overfor en større udvidelse, hvilket er en rigtig god ting for Korsør, men det vil også give nogle udfordringer i form af støj og rystelser i byen, når byggeriet går i gang.

Britta: FORSLAG: Kan vi have et indslag om trafik på næste møde? (Ole kan forhøre sig i vejafdelingen)

Sonja: FORSLAG: Kan vi have gavn af at gå en tur sammen? (Det var der enighed om – men der blev ikke taget stilling til, hvordan det gennemføres).

Ad. 7

Ole: Info om kommuneplanen. Der arbejdes pt. på to nye indlæg i kommuneplanen: Boligpolitik og arkitekturpolitik.

Ad. 8

Ikke drøftet yderligere, men anerkendelse for en god beskrivelse.

Ad. 9

-

Ad. 10

Næste gang: Forslag til anvendelse af tilgængelighedspuljen. Solens Plads – forslag til bemaling af asfalt. *[Ole afstemmer med Anne Marie Lind, om der skal bruges ressourcer på det nu, hvor der ikke er midler til at udføre arbejdet].* Indlæg om trafik.

Næste møde: 7. oktober kl. 8.00-10.00. Ole deltager ikke. Gruppen

skal selv udarbejde mødereferat. Mødelokale A, Casper Brands Plads (samme som tidligere), er bestilt. Hvis gruppen ønsker at afholde mødet et andet sted, skal det oplyses til Ole, så mødelokalet kan afbestilles.

Følgende møde: 18. november kl. 8.00-10.00. Mødelokale ikke reserveret.